
Protokół Nr IV/2011 
z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej dnia 28 stycznia 2011 r.  w sali narad Urzędu Gminy Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich 

 
Przewodniczący Rady Gminy p. Krzysztof Bańka o godzinie 1300 otworzył 
sesję i po powitaniu radnych oświadczył, że zgodnie z listą obecności na sesji 
obecnych jest 14 radnych  (nieobecny radny Krzysztof Krupa), co pozwala na  
podejmowanie prawomocnych uchwał. 
 
Powitał radnych, zaproszonych gości, przedstawicieli jednostek organizacyjnych 
gminy oraz pracowników Urzędu Gminy /listy obecności stanowią załącznik do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Rady informował, że na podstawie § 60 ust. 4 Statutu Gminy 
Górzyca Wójt Gminy złożył pisemny wniosek o zmianę porządku obrad  IV 
sesji Rady Gminy Górzyca poprzez dodanie do punktu 7 punkt 7a. o treści: 
„Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego  planowanych 
działań drastycznego obniżenia wysokości środków Funduszu Pracy 
przeznaczonych na realizację programów rynku pracy oraz aktywnych form 
przeciwdziałania bezrobociu w roku 2011 ”/wniosek stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne proponowane 
wyżej zmiany. W wyniku głosowania jawnego radni jednogłośnie 14 głosami 
„za” przyjęli proponowane zmiany do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
obrad sesji.  
 
Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że w związku z dużym 
niezadowoleniem społeczności Lasek Lubuskich i Pamięcina w związku                 
z przekształceniem Szkoły Podstawowej składa formalny wniosek o zniesienie  
z porządku obrad punktu dotyczącego zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej 
w Pamięcinie. Radny zaproponował przeprowadzenie spotkań z rodzicami w 
celu zapoznania ich ze szczegółami związanymi z przekształcenia szkół               
i skutkami tego działania. Może przeprowadzenie referendum w tej sprawie? 
Propozycją radnego jest, aby tematy związane z zamiarem likwidacji szkół        
w Pamięcinie i Żabicach były przedmiotem obrad V sesji Rady Gminy za dwa 
tygodnie, tzn. 11 lutego br. 
 
Przewodniczący Rady spytał czy radni zgłaszają inne wnioski i propozycje? 

 



Dodatkowo Przewodniczący Rady spytał czy Wójt Gminy chce zabrać głos           
w tej sprawie? 
Wójt Gminy odpowiedział, że nie. 
 
Z uwagi na brak innych propozycji i wniosków Przewodniczący Rady Gminy 
poddał pod głosowanie jawne radnych wniosek radnego Krzysztofa 
Urbańskiego i wprowadzenie zmian w porządku obrad sesji, tzn. zniesienie 
punktów 6 i 7 i realizowanie tematów  w kolejności wynikającej z wcześniej 
ustalonego porządku obrad.  
 
W wyniku głosowania jawnego radni jednogłośnie 12 głosami „za” przy 2 
głosach „przeciwnych” przyjęli proponowane zmiany do porządku obrad, który 
przedstawia się następująco: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 
3. Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej     

w Pamięcinie. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej im. 

J.H. Dąbrowskiego w Żabicach. 
6. Przyjęcie protokołów IV sesji Rady Gminy Górzyca. 
7. Interpelacje radnych Rady Gminy. 
8. Wolne wnioski i informacje. 
9. Zakończenie obrad V  sesji Rady Gminy. 

 
 

Realizacja porządku obrad sesji: 
 

Ad. 1 i 2 
Zrealizowano na wstępie. 
 
Ad. 3 
Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
 
Informacje przedstawił i omówił Wójt Gminy Robert Stolarski /inf. stanowi 
załącznik do protokołu. 
 
Ad. 4 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLV/271/10 z dnia 10 
listopada 2010 w sprawie podatku od nieruchomości. 
 

 



Projekt uchwały przedstawił i omówił Inspektor ds. podatków, opłat i 
funduszy strukturalnych dla rolnictwa Tomasz Nerko. W uzasadnieniu 
poinformował, że zgodnie z art. 18 ust.2 pkt 8 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142, poz. 1592 ze zmianami) do 
wyłącznej  właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach 
podatków i opłat w granicach określonych w odrębnych ustawach (ustawa o 
podatkach i opłatach  lokalnych, podatek rolny). W dniu 10 listopada 2010 r. 
Rady Gminy Górzyca podjęła uchwałę w sprawie podatku od nieruchomości w 
której w § 1 ust 2 pkt 4 zapisano „zajętych na prowadzenie działalności 
gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń zdrowotnych od 1 m2 

powierzchni użytkowej 4,15 zł”. Ustawą z dnia 24 września 2010 r. o zmianie 
ustawy o podatkach i opłatach lokalnych (Dz.U. z  30 listopada 2010 r.  Nr 225, 
poz. 1461)  art. 5  ust.1  pkt 2 lit. d otrzymał nowe brzmienie „związanych z 
prowadzeniem działalności gospodarczej w zakresie udzielania świadczeń 
zdrowotnych zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 4,27 zł od  
1 m2  powierzchni użytkowej”. Dodał, że w uchwale Nr III/15/10 z dnia              
17 grudnia 2010 r. w § 1 pkt 1 nie wpisano słowa „użytkowej”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały omawiany 
był na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu 24 stycznia 
2011 r. i został pozytywnie zaopiniowany przez komisję rozwoju gospodarczego 
i gospodarki komunalnej.  
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dyskusji poddaje  
pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie  zmiany uchwały Nr 
XLV/271/10 z dnia 10 listopada 2010 w sprawie podatku od nieruchomości. 
   
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała chwała Nr IV/25/11 
została podjęta 14 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 5 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Górzyca w obrębach Górzyca, Spudłów i Laski 
Lubuskie.  
 
Główny Specj. ds. budownictwa, inwestycji, gospodarki przestrzennej            
i dróg Kazimierz Boguszewicz poinformował, że projekt uchwały szczegółowo 
omówi  autor miejscowego planu pan Roman Mycka z Biura Projektowego  
w Gorzowie Wlkp. Pan Mycka w uzasadnieniu poinformował, że Wójt Gminy 
Górzyca przystąpił do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Górzyca w obrębach Górzyca, Spudłów i Laski Lubuskie 

 



na podstawie uchwały Rady Gminy Górzyca Nr XXX/183/09 z dnia 04 
września 2009r. Prace dotyczące sporządzenia planu prowadzone były w trybie 
ustawy o planowaniu  i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz. U. z 2003r. Nr 
80 poz.717 z późn. zm.). 
1. Po ogłoszeniu w prasie komunikatu o przystąpieniu do sporządzenia planu, 

oraz przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko (w 
którym określono formę, miejsce i termin składania uwag i wniosków) - 
powiadomiono instytucje i organy właściwe do opiniowania i uzgadniania 
planu. 

2. W wyznaczonym terminie 21 dni od daty otrzymania zawiadomienia - 
złożono 15 wniosków do planu. 

3. W związku z wymogiem zapisanym w ustawie z dnia 3 października 2008r.                              
o udostępnianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale 
społeczeństwa  w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na 
środowisko (Dz. U. z 2008r. Nr 199, poz. 1227) zwrócono się do 
Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska, oraz Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego o uzgodnienie zakresu i stopnia 
szczegółowości informacji wymaganych w prognozie oddziaływania na 
środowisko. W oparciu o uzyskany zakres i stopień szczegółowości, 
opracowano Prognozę oddziaływania na środowisko. 

4. Projekt planu po pozytywnym zaopiniowaniu przez Gminną Komisję 
Urbanistyczno-Architektoniczną podlegał opiniowaniu i uzgadnianiu.  

5. Podczas toczącej się procedury planistycznej dnia 17 lipca 2010r. weszła w 
życie ustawa  z dnia 7 maja 2010r. (Dz.U. z 2010r. Nr 106, poz.675) o 
wspieraniu rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnych, która wprowadziła 
zmiany do ustawy o planowaniu  i zagospodarowaniu przestrzennym.               
W związku z wymogiem zapisanym w ustawie zwrócono się w dniu 
20.08.2010r. do Prezesa Urzędu Komunikacji Elektronicznej z prośbą                   
o zaopiniowanie projektu planu miejscowego w zakresie telekomunikacji. 
Ponieważ w ustawowym terminie nie wpłynęła odpowiedź Prezesa 
Komunikacji Elektronicznej, uznaje się projekt planu za zaopiniowany 
pozytywnie (zgodnie z art. 25 ustawy o planowaniu  i zagospodarowaniu 
przestrzennym). 

6. Wyłożenie projektu planu do publicznego wglądu wraz z prognozą 
oddziaływania na środowisko, odbyło się w dniach od 27 listopada 2010r. do 
18 grudnia 2010r.  Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu 
rozwiązaniami odbyła się  15 grudnia 2010r. Uwagi należało składać na 
piśmie, w nieprzekraczalnym terminie do dnia 02 stycznia 2011r. W toku 
wyłożenia do publicznego wglądu nie wpłynęły żadne uwagi i wnioski do 
projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i prognozy 
oddziaływania na środowisko w trybie strategicznej oceny oddziaływania na 
środowisko. 

Do projektu planu zostały wykonane następujące opracowania: 

 



1. Opracowanie ekofizjograficzne. 
2. Prognoza oddziaływania na środowisko. 
3. Prognoza skutków finansowych uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego. 
4. Opinia na temat pochodzenia gleb. 

Celem sporządzenia planu miejscowego jest ustanowienie zapisów prawa 
miejscowego będącego podstawą do ułożenia kabli elektroenergetycznych               
i światłowodowych od projektowanej stacji abonenckiej WN/ŚN do farmy 
wiatrowej położonej w obrębie miejscowości Radówek. 
Zgodnie z podjętą uchwałą intencyjną w planie określono przeznaczenie 
terenów i ustanowiono zasady zagospodarowania pod drogę gminną, oraz 
infrastrukturę techniczną (kable elektroenergetyczne i światłowodowe). Na 
pozostałych obszarach planu utrzymuje się dotychczasowe użytkowanie bez 
ograniczeń. Wykonany w oparciu o w/w uchwałę miejscowy plan 
zagospodarowania przestrzennego umożliwi ułożenie kabli 
elektroenergetycznych i światłowodowych na terenach dróg położonych na 
działkach gminnych, oraz na terenie drogi stanowiącej własność Lasów 
Państwowych. Dodał, że Wójt Gminy Górzyca przedstawił Radzie Gminy  
projekt uchwały wraz z załącznikami:           

1. rysunkiem planu – stanowiącym załącznik Nr 1 do uchwały; 
2. rozstrzygnięciem Rady Gminy o sposobie rozpatrzenia uwag wniesionych 

do projektu planu – stanowiącym załącznik Nr 2 do uchwały; 
3. rozstrzygnięciem Rady Gminy o sposobie realizacji zapisanych w planie 

inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań 
własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania – stanowiącym załącznik 
Nr 3 do uchwały.  

Poinformował ponadto, że Rada Gminy Górzyca po zapoznaniu się z projektem 
planu i stwierdzeniu iż jest on zgodny z polityką przestrzenną gminy, oraz 
ustaleniami zapisanymi w Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Górzyca (zatwierdzonego uchwałą  
Rady Gminy Górzyca Nr XXXIII/236/06 z dnia 08 sierpnia 2006r.),  kwalifikuje  
go  do  uchwalenia. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały omawiany 
był na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Gminy w dniu 24 stycznia 
2011 r. i został pozytywnie zaopiniowany przez komisję rozwoju gospodarczego 
i gospodarki komunalnej.  
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
- Radny Adam Koncik spytał czy linia energetyczna będzie w pasie dróg 
polnych? 

 



Pan Roman Mycka pokazał na mapie przebieg linii i odpowiedział, że będzie 
ona prowadzona od stacji transformatorowej w Górzycy w pasie dróg polnych. 
Dodał, że po pracach drogi będą zmodernizowane. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dalszej dyskusji 
poddaje pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie  uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Górzyca w 
obrębach Górzyca, Spudłów i Laski Lubuskie.  
   
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała chwała Nr IV/26/11 
została podjęta 14 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że na dzisiejszej sesji obecny jest 
autor projektu Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy 
Górzyca w obrębie miejscowości Górzyca  architekt Pan Paweł Niemiec, który 
szczegółowo omówi zagadnienia związane z tym tematem oraz przedstawi 
wstępny etap zaawansowania prac projektowych. 
 
Pan Paweł Niemiec bardzo szczegółowo omówił wstępny projekt Miejscowego 
Planu Zagospodarowania przestrzennego Gminy Górzyca dla miejscowości 
Górzyca. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 
 
- Radny Ryszard Dębiński stwierdził, że długo już czekamy na końcowy 
projekt Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego i poprosił o 
podanie przybliżony termin jego uchwalenia? 
Pan Paweł Niemiec odpowiedział, że przez ten cały okres omawiane były 
założenia do planu, jest procedura którą musimy przestrzegać. Podał termin 
całej procedury ok. 12 tygodni do uchwalenia  (jeżeli nie wynikną jeszcze jakieś 
zmiany).  
 
- Radny Ryszard Dębiński spytał jakie tereny zostały wyłączone ze struktury 
rolnej i nie otrzymały akceptacji Ministerstwa do wprowadzenia tam zmian? 
Pan Paweł Niemiec odpowiedział, że tereny znajdujące się pasie pomiędzy 
rzeką Odrą a kanałem Racza Struga decyzją Ministra Rolnictwa nie mogą być  
wyłączone z użytkowania rolniczego i leśnego. Są to grunty klasy II i III                  
o wysokiej klasie bonifikacyjnej .  
 
Godz. 1340-  Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach sesji. 
Godz. 1345 - wznowienie obrad sesji – obecnych jest 14 radnych. 
 
 

 



Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia stanowiska dotyczącego  planowanych 
działań drastycznego obniżenia wysokości środków Funduszu Pracy 
przeznaczonych na realizację programów rynku pracy oraz aktywnych form 
przeciwdziałania bezrobociu w roku 2011 . 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb, 
która w uzasadnieniu poinformowała, że podjęcie niniejszej uchwały jest 
powodowane brakiem możliwości realizacji zadań samorządu powiatu 
słubickiego w zakresie polityki rynku pracy wskazanych w § 9 ust. 1 ustawy o 
promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy z dnia 20.04.2004 roku ( t. j. 
Dz. U. z 2008 roku  nr 69 poz. 415 ze zmianami). Z ustawy budżetowej na rok 
2011 oraz otrzymanych informacji z Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej i 
Wojewódzkiego Urzędu Pracy z Zielonej Góry wynika, że w roku 2011 powiat 
słubicki, tak jak pozostałe powiaty, otrzyma znacznie obniżone środki Funduszu 
Pracy przeznaczone na realizację aktywnych form przeciwdziałaniu bezrobociu. 
Szacuje się, że wysokość przyznanych środków w roku 2011 będzie stanowiła 
około 1/3 wysokości planu roku ubiegłego.   Mając na uwadze wysokość 
zaciągniętych zobowiązań finansowych, niższych niż limit określony w ustawie 
o promocji zatrudnienia,  wynikających z zawartych umów cywilnoprawnych w 
roku 2010 w związku z realizacją aktywnych form przeciwdziałania bezrobociu 
przechodzących do realizacji na rok 2011 i zaplanowaną do przeznaczenia 
wysokość środków Funduszu Pracy na realizację aktywnych form 
przeciwdziałania bezrobociu powiat słubicki nie ma możliwości realizacji 
ustawowych zadań w zakresie polityki rynku pracy. Przyznanie środków 
Funduszu Pracy na szacowanym poziomie będzie skutkowało  brakiem   
możliwości  inicjowania, organizowania  i  finansowania   usług i instrumentów 
rynku pracy w szczególności organizacji staży, szkoleń, prac społecznie 
użytecznych, zatrudnienia subsydiowanego w ramach prac interwencyjnych i 
robót publicznych, tworzenia nowych miejsc pracy i firm. Podjęcie niniejszej 
uchwały ma na celu podjęcie skutecznych działań zmierzających  do  przyznania  
środków Funduszu  Pracy  na  realizację   programów i aktywnych  form 
przeciwdziałania  bezrobociu  w  powiecie  słubickim  w roku 2011 w 
wysokości nie niższej niż w roku 2010 gwarantującym kompleksową realizację 
wszystkich   ustawowych  form   wynikających   z   ustawy   o  promocji   
zatrudnienia i  instytucjach  rynku pracy,  które  skutkują  ograniczeniem  ilości 
osób bezrobotnych i stopy bezrobocia, jak również zainteresowanie powyższym 
zagadnieniem administracji rządowej i samorządowej szczebla centralnego 
wojewódzkiego oraz parlamentarzystów z terenu województwa lubuskiego.  
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że projekt uchwały 
wprowadzony został do porządku obrad w dniu dzisiejszym.  
 

 



Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że z uwagi na brak dyskusji poddaje  
pod głosowanie jawne projekt uchwały w sprawie  wyrażenia stanowiska 
dotyczącego  planowanych działań drastycznego obniżenia wysokości środków 
Funduszu Pracy przeznaczonych na realizację programów rynku pracy oraz 
aktywnych form przeciwdziałania bezrobociu w roku 2011. 
   
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że ww. uchwała chwała Nr IV/25/11 
została podjęta 14 głosami „za” /uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 
Ad. 7 
Przyjęcie protokołu III sesji Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem czy radni zgłaszają uwagi do 
protokołów z obrad III sesji Rady Gminy. 
 
Radni nie zgłosili uwag do protokołu i w wyniku głosowania jawnego protokół 
Nr III/10 został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Ad. 8 
Interpelacje radnych Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili żadnych interpelacji. 
 
Ad. 9 
Wolne wnioski i informacje. 
Brak wolnych wniosków i informacji. 

 
Ad. 10 
Zakończenie obrad IV  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady  - z uwagi na wyczerpanie porządku obrad oraz brak 
dalszej dyskusji zamykam obrady sesji. godz. 1400. 
 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Krzysztof Bańka 

Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska.  
 
 

 


